

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 695b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Congress sends a fact-finding mission to Portugal

Strasbourg, 06.10.2008 – A delegation of the Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe, headed by Rapporteur on Portugal Davor Zmegac (Croatia, ILDG) will carry out a fact-finding mission to Lisbon from 8 to 10 October.

The mission is in response to the new law on local finance in Portugal, which entered into force on 1 January 2007 and which may be in contravention with the European Charter of Local Self-Government. Another issue is the question of whether parishes in Portugal may be considered as local authorities in the meaning of the Congress' Charter, and thus whether their representatives can be members of the Congress delegation.

The mission will meet with State Secretary in charge of local authorities Eduardo Cabrita, Auditor General Guilherme d'Oliveira Martins, Mayor of Lisbon Santos da Costa, Mayor of Torres Novas Antonio Rodrigues and Barbosa de Melo, President of the Centre for Local Government's Training and Research, as well as members of the Committee for Budgetary and Financial Affairs of the Portuguese Assembly of the Republic.

Meetings will also be held with Fernando Ruas and Artur José Trindade, respectively President and Secretary General of the National Association of Portuguese Municipalities, and Armando Vieras, President of the National Association of Parishes – "Freguesias".

Le Congrès envoie une mission d'enquête au Portugal

Strasbourg, 06.10.2008 – Une délégation du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe, menée par le Rapporteur sur le Portugal, Davor Zmegac (Croatie, GILD), effectuera une mission d'enquête à Lisbonne du 8 au 10 octobre.

La mission fait suite à la loi traitant des finances locales au Portugal, qui est entrée en vigueur le 1^{er} janvier 2007 et qui pourrait être en contradiction avec la Charte européenne de l'autonomie locale. Un autre aspect de la mission porte sur la question de savoir si les paroisses au Portugal peuvent être considérées comme pouvoirs locaux dans le sens de la Charte du Congrès, et donc si leurs représentants peuvent être membres de la délégation au Congrès.

La mission rencontrera Eduardo Cabrita, Secrétaire d'Etat chargé des pouvoirs locaux, Guilherme d'Oliveira Martins, Auditeur Général, Santos da Costa, maire de Lisbonne, Antonio Rodrigues, maire de Torres Novas, et Barbosa de Melo, Président du Centre de recherche et de formation du gouvernement local, ainsi que des membres de la Commission des affaires budgétaires et financières de l'Assemblée de la République portugaise.

Des rencontres sont également prévues avec Fernando Ruas et Artur José Trindade, respectivement Président et Secrétaire Général de l'Association nationale des municipalités portugaises, ainsi qu'avec Armando Vieras, Président de l'Association nationale des paroisses – « Freguesias ».

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.